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Uitgesproken tekst geldt 

Voorzitter, 

Ik wil openen met de slogan: Wij staan zij aan zij voor burgers, boeren en 

buitenlui! Zij aan zij, samen doen dat is toch geweldig! 

Fijn dat we vandaag als CDA een bijdrage mogen leveren aan deze APB. We 

doen daarmee recht aan de gewenste constructieve samenwerking met 

burgers, bedrijven, boeren en buitenlui! We gaan als volksvertegenwoordigers 

en bestuurders voor een stimulerende en creatieve verbinding met elkaar en 

dat is super “Mooi voor Elkaar”.   

Bij de VJN -en ook een paar weken geleden bij de meer inhoudelijke 

behandeling van de begroting- hebben we al duidelijk gemaakt waar we in de 

uitwerkingslijnen voor willen gaan. Eigenlijk is het een geweldig goed verhaal. 

Een mooie begroting en geen reden tot zorg! Onze complimenten aan GS!  

Toch noem ik kort vijf punten, of uitwerkingslijnen, die het CDA vandaag graag 

aandacht zou willen geven (1) voorzieningen, (2) bereikbaarheid en veiligheid 

(3) bedrijvigheid (4) transitiekansen en (5) de positie van de vrijwilliger en 

samendoen.  Ik werk deze, binnen de 5 minuten zo beloof ik u, uit. 

1. Voorzieningen: Voldoende bereikbare voorzieningen in stad en het 

platteland levert op dat we niet mogen bezuinigen op cultuur en zorg en 

de sociale infrastructuur in de (soms kleine) dorpen. Het leefbaar houden 

levert een pallet aan oplossingsrichtingen op voor de zorg, ook bv tot de 

jeugdzorg waar Drenthe al als een jeugdzorgregio functioneert, maar 

bovenal ook qua culturele waarden en noaberschap. Het belang van het 

zogenaamde BOKD kan voor wat ons niet te vaak worden gesteld. Wil GS 

in relatie tot de sociale agenda, de bestpractices die ook daar zijn 

opgedaan voor een vitaal en leefbaar platteland nog eens bij de 

behandeling van die Sociale Agenda meenemen? Ook de ontwikkelingen 



vanaf de zorgtafel met garanties tot goede ziekenhuiszorg in een 

redelijke spreiding blijft een aandachtspunt. Fijn dat GS dit ook steeds 

onderstreept. Het belang van goed overleg! 

 

2. Bereikbaarheid: Een veilig en bereikbaar Drenthe levert op dat we de 

beste infrastructuur voor het Noorden hebben of dat nu gaat over de 

bereikbaarheid per waterweg, spoorweg of (fiets)snelweg we willen die 

graag nog beter maken. In termen van bereikbaarheid en in termen van 

veiligheid. Om over de fietser nog iets te zeggen: de Drentse 

fietsprovincie kan nog veiliger m.b.t. een voorrangsbeleid ten gunste van 

de fietsers. Ik kom daar zo op terug.   

 

3. Bedrijvigheid: De belangen van het MKB en het familiebedrijf moeten we 

als een hoge prioriteit in beeld houden. Mijn partij juicht 

binnenstadfondsen toe, om de positie van het MKB daar krachtig te 

houden, naast effectieve steun aan soms wat kleinschalige bedrijven 

zoals we ze tegen komen in de maatschappen in de landbouwsector. Het 

MKB wordt ook getroffen door de maatregelen die we rondom stikstof 

en PFAS moeten nemen. Dat is geen vraag voorzitter, daar moeten we 

proactief zijn maar dat er rondom klimaat en milieu nog veel moet 

gebeuren is ons duidelijk. 

 

4. Transitie: Mijn vierde punt betreft de natuurlijke rijkdommen die we hier 

in onze bodem hebben of hadden. Los van de zorgen die we hebben 

rondom het aardgasdossier en de verdeling van lusten en lasten binnen 

de energietransitie (denk aan haalbaar en betaalbaar) zien we, naast een 

goed risicomanagement rondom nooit helemaal uit te sluiten incidenten, 

als CDA vooral ook nieuwe mogelijkheden. Bijvoorbeeld vanuit het 

onlangs geïntroduceerde Hydrogen Valley waarin ook de mogelijkheden 

van de opslag en gebruiksmogelijkheden van waterstof als nieuwe 

kansen voorbijkomen. Zorgvuldigheid is hier geboden maar toch ook 

kansen indien we dit met draagvlak en ontwikkeling van nieuwe 

werkgelegenheid kunnen doen. Is het College het met ons eens dat we 

dit zorgvuldig moeten doen in gesprek met onze omgeving en andere 



stakeholders? Ons College laat daadkracht zien in de aanpak van die 

energietransitie en, zo vraag ik aan GS, mogen we ook in 2020 een 

identieke innovatiekracht en dynamiek verwachten zoals we die nu 

Hydrogen Valley tegenkomen? Overigens geven ondernemers die we in 

een werkbezoek spraken aan dat dit in de afstemming voor de keten nog 

beter kan, maar volgens mij heeft GS ook daar aandacht voor.    

 

5. Tot slot willen we als CDA stilstaan bij de plek en positie van de 

vrijwilliger. Wij kunnen niet zonder deze mensen in de infrastructuur van 

voorzieningen, zorg, sport en noaberschap. Ze raken het eerste punt 

rondom de voorzieningen in een leefbare provincie. Vanuit deze 

constatering willen we graag in Drenthe op zoek naar de vrijwilliger van 

het jaar. Ook daarvoor willen dit als CDA  bij motie onder de aandacht 

brengen en doen dat met onder andere de ChristenUnie.  De verkiezing 

van de Drentse vrijwilliger van het jaar, hoe mooi is dat en dan even los 

van de gemeenten die al veel doen op dit gebied. En of u dan voorzitter 

van die jury zou willen zijn, dat lijkt ons wel sympathiek… Ik kijk in elk 

geval naar GS of dit niet ergens in de sociale agenda kan worden 

ondergebracht. Een nog sterkere waardering van die vorm van unieke 

samenwerking die vrijwilligers inbrengen.  

 

Voorzitter, zoals gezegd de behoefte aan creatieve verbinding en een 

constructieve samenwerking levert deze beschouwing op. Wij willen ZIJ 

aan ZIJ recht doen aan deze mooie begroting waar we overigens van 

harte mee instemmen. Het is een stevig en goed verhaal geworden! 

 

Wij wachten voor de ontwikkellijnen de antwoorden van het College af. 

Ik dank u voorzitter. 

 

 

 


